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Protokoll 1/07 
 
 
Møte: Bydelsutvalg Grünerløkka  
Møtested: Bydelsadministrasjonen, Markveien 57  

Møtetid: Torsdag 15. februar 2007 kl. 18.00-22.00     
   
 
 
Åpen halvtime 
Det var møtt fram ni personer til åpen halvtime. 
 
Per Persson informerte om FairTrade butikken i Storgata 36 (Prinds Chr. Augusts Minde). 
Han stilte også spørsmål om hvordan bydelen stiller seg til etablering av sprøyterom på 
PCAM. 
    
Sigbjørn Andersen, Per Inge Krossen og Jarle Molvær tok ordet til sak 10/07 og sa de ønsket 
at andre alternativer enn midlertidig barnehage i Sinsenparken ble vurdert, fordi det er viktig å 
ta vare på det eksisterende grøntarealet som blir brukt av mange som bor i nærmiljøet.   
 
Opprop 
 
Til stede: Jens E. Lange (F) leder, Paal Haavorsen (A), Per G. Dahl (A), Annie Kari Jonsbøl 
(A), Sindre Flø (SV), Ulf Granli (H), Knut Tvedten (H), Ulf Novsett (H), Ted Heen (F) t.o.m. 
sak 10/07, Wenche Olafsen (F), Ragnar Leine (RV), Jarl W. Alnæs (V)  
 
Anne Karin Sele (F) møtte for Ted Heen f.o.m. sak 11/07 
 
Forfall: Leif Kverndal (A), Fatma Suslu (SV), Brit Håland (SV) 
 
I stedet møtte: Mari Hetland Nilsen (A), Tore Aasheim (SV)   
 
Til stede av varamedlemmer: Gudmund Dalsbø (RV) 
 
Godkjenning av innkalling 
Innkallingen godkjent uten marknader. 
 
Godkjenning av sakskart 
Sakskartet godkjent. Følgende tilleggssak ble vedtatt satt opp: Protokoll fra møte i 
Ungdomsrådet 5. februar 2007 (sak 16/07). 
 
Informasjon 
Program for Engelsborg eldresenter våren 2007 ble omdelt. 
 



 

 
ii

Eventuelt 
Notat om bydelens regnskap 2006 viser et mindreforbruk på ca. 4 mill. kr. I den forbindelse 
arslet bydelsdirektøren mulig budsjettrevisjon til bydelsutvalgets møte 14. juni 2007. v

 
Invitasjon til presentasjon av levekårsundersøkelsen for Oslo 6. mars 2007 kl. 16-18 ble 

mdelt.  o
 

arkteatret feirer 100 år i 2007. Det blir jubileumsfest 1. juni og arrangementer 2. og 3. juni. P
 
Bydelsdirektøren informerte om at det muligens blir etablert sprøyterom på Prinds Chr. 
Augusts Minde i april 2007. Administrasjonen vil bli invitert til informasjonsmøte om dette. 

ydelsutvalget vil bli holdt løpende informert om det som skjer i saken.     B
 

aker behandlet under møtet: S
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Sak 1 /07    Protokoll fra møte i bydelsutvalget 14. desember 2006 
 
Vedtak: 

rotokollen enstemmig godkjent. P
 
Administrasjonen gikk gjennom status for verbalvedtak under bydelsutvalgets 
bud tsje tbehandling på møtet: 

iteen  • Tiltak sykefravær – informasjon vil bli gitt i Helse-, sosial- og sysselsettingskom
• Inntak lærlinger – bydelens utgifter vil være 150.000 kr. per lærling over to år. 

Administrasjonen er innstilt på å ta inn fire lærlinger i 2007 
• Ungdomstilbud Hasle, Løren og Sinsen – vil eventuelt komme i bydelens budsjett 

 2008. Det er gitt økonomisk støtte til drift av juniorklubb på Lille Tøyen
orm • Utekontakten – det oppsøkende arbeidet videreføres i noe redusert f

• Leieavtale Slurpen – det er skrevet brev til Kultur- og idrettsetaten 
• Eldresentermidlene – skal fordeles etter kriterier på FO 3. Bydelen har ikke mottatt 

endelig bekreftelse på tildeling 
• Eldreplan – vil sannsynligvis bli fremmet på bydelsutvalgets møte 14. juni 
• Informasjon om fritt brukervalg – slik informasjon gis kontinuerlig til brukerne 
• Booppfølging – sak vil sannsynligvis bli fremmet på bydelsutvalgets møte 14. juni 

 
Når det gjelder bydelsutvalgets henvendelse til statsråd Bjarne Håkon Hanssen om flere 
tiltaksplasser til bydelen har det ikke kommet svar på denne.   

Sak 2 /07    Protokoll fra møte i Helse-, sosial- og 
sysselsettingskomiteen 31. januar 2007 

 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 3 /07    Protokoll fra møte i Oppvekst- og kulturkomiteen 5. 
februar 2007 

 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 4 /07    Protokoll fra møte i Teknisk- og miljøkomiteen 6. februar  
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering. 

Sak 5 /07    Protokoll fra møte i arbeidsutvalget 7. februar 2007 
 
Vedtak: 
Protokollen tatt til orientering med merknad om at det vil bli gitt informasjon om kvaliteten 
på drikkevannet i Bellevue gård barnehage på Helse-, sosial- og sysselsettingskomiteens møte 
. mars.  7

 
 



 
Sak 6 /07    Protokoll fra møte i Eldrerådet 12. februar 2007 
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Vedtak: 

rotokollen tatt til orientering. P
 
På bakgrunn av at Eldrerådet hadde tatt opp dårlig tilgjengelighet for fotgjengere i Markveien 
ba BU-leder Teknisk- og miljøkomiteen følge opp den planlagte opprustningen av gata med 
Samferdselsetaten.  

Sak 7 /07    Protokoll fra møte i Rådet for funksjonshemmede 13. 
februar 2007 

 
øtet ble avlyst. M

 

Sak 8 /07    Grünerløkka som FairTrade bydel 
 

ak fremmet av V S
 
Bakgrunn 
Grünerløkka bydel, som en viktig kunde og opinionsleder, bør, undersøke, utvikle, og støtte 
en strategi for å fremme varer med Fairtrade-merket som ledd i et engasjement for en mer 
rettferdig verden. Målet må være at bydel Grünerløkka oppnår status som norsk Fairtrade-

ydel.  b
 
Konseptet ”FairTrade-by” kommer fra Storbritannia, der over 150 byer og steder har fått 
denne statusen og stadig flere kommer etter. Fairtrade-byene har fått svært stor 
medieoppmerksomhet, og har gitt Fairtrade et løft ingen kunne drømme om på forhånd. Da 
den lille byen Garstang erklærte seg som den første Fairtrade-byen i 2000, hadde 
Storbritannia omtrent det samme vareutvalget som vi har i Norge i dag, og en tilsvarende 
omsetning. Nå, bare seks år etter, er Storbritannia det store forbildet for de andre landene som 
har merkeordningen, med omtrent 2000 varer og en omsetning på omtrent 200 millioner 
und. FairTrade-byene har dessuten blitt byer med stort engasjement for global rettferdighet.  p

 
V’s forslag til vedtak: 
Bydel Grünerløkka har som mål å bli anerkjent av innbyggerne og næringslivet i bydelen, 
samt leverandører, ansatte og andre lokale myndigheter, som en bydel som aktivt støtter og 
remmer Fairtrade. f

 
Bydel Grünerløkka beslutter til å bidra til en kampanje for å øke kjennskapen til produkter 
med Fairtrade-merket, ved å arbeide for å oppnå status som Fairtrade-bydel for Oslo innenfor 

e rammer som er gitt av Stiftelsen Fairtrade Max Havelaar Norge. d
 
Initiativet innebærer en forpliktelse til å: 
Kun handle inn Fairtrade-merket kaffe og te til sentraladministrasjonen slik at produktene blir 
tilgjengelige for ansatte og besøkende. At det er Fairtrade-merkede produkter som serveres 
skal merkes tydelig for alle som drikker disse varene. 
Fairtrade-merkede produkter skal inngå i rammeavtaler for offentlige innkjøp der dette er 
relevant.  
Oppfordre øvrige kommunale institusjoner til også å handle benytte seg av Fairtrade-merkede 
varer i sine innkjøp.  



 
lle sine funksjoner.  
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Undersøke kommunens muligheter for å agere som en etisk innkjøp i a
rbeide videre for at Grünerløkka oppnår status som Fairtrade-bydel. A

 
V’s forslag til vedtak: S

 
Bakgrunn 
Bystyret vedtok i sak 448 i møte 6.12.06 å arbeide for å gjere Oslo til FairTrade-kommune. 
Bystyret vektla i si behandling at arbeidet for dette ikkje måtte vere i strid med reglar for 
offentlege innkjøp, ved at det for eksempel blir stilt krav om at innkjøpte varer skal vere av eit 
pesielt merke.  s

 
Grünerløkka SV foreslår at bydelen sluttar seg til bystyret sitt vedtak og at bystyret sitt vedtak 
lir lagt til grunn for tilsvarande vedtak i bydelen. b

 
For gsla  til vedtak: 

1. Bydel Grünerløkka skal arbeide aktivt for å gjøre bydelen til en FairTrade-bydel innen 
utgangen av 2008, i samsvar med bystyrets vedtak 6.12.06, sak 448.  

 
2. Bydel Grünerløkka skal servere varer, inklusive kaffe og te, som er FairTrade-merket 

når serveringen skjer i regi av bydelens forvaltning, både i den sentrale 
bydelsforvaltningen og i andre deler av bydelens virksomhet. 

 
3. Informasjon om bydelens arbeid med å gjøre Grünerløkka til en FairTrade-bydel, med 

kontaktinformasjon til styringsgruppen og lenker til FairTrade Maxhavelaar Norge, 
skal publiseres på bydelens internettsider. 

 
4. Bydelsdirektøren bes arbeide videre med å operasjonalisere de bestemmelsene om 

etisk handel som er fastsatt i kommunens anskaffelsesreglement. 
 

: RV’s forslag til vedtak
illegg til SV’s forslag  T

 
1. Inn foran punkt 1: 

Bydelsutvalget mener at det viktigste bidraget til en mer rettferdig og bærekraftig utvikling er 
å løsrive landene i den 3. verden fra økonomisk utbytting fra de rike økonomiene som USA, 

uropa og Japan. E
 

2. Forslag til nytt punkt 4 (SV’s punkt 4 blir nytt punkt 5): 
Bydelen vil også arbeide aktivt for å formidle informasjon om andre som driver med 
rettferdig handel, men som ikke er knyttet direkte til FairTrade-merket, og behandle disse som 
nevnt i punkt 2. Det avgjørende er om de oppfyller grunnleggende krav til rettferdig handel og 
tiske forsvarlige arbeidsvilkår. e

 
H’s forslag til vedtak: 
Oslo kommunes anskaffelsesreglement har bestemmelser om etisk og miljømessig handel, 
men lov om offentlig anskaffelse gir ikke anledning til å foretrekke en bestemt type merking. 

et er varens egenskaper eller produksjonsprosess det må stilles krav til.   D
 
Bydelsdirektøren bes arbeide videre med å operasjonalisere de bestemmelsene om etisk 

andel som er fastsatt i kommunens anskaffelsesreglement. h
 
Til voteringsorden: 



 
 trakk sitt forslag til vedtak til fordel til forslaget fra SV. 
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V
 
Ved kta : 

1. SV’s forslag med RV tilleggsforslag punkt 2 vedtatt med 8 (4 A, 2 SV, 1 RV, 1 V) 
mot 6 (3 H, 3 F) stemmer for H’s forslag. 

2. RV’s tilleggsforslag punkt 1 falt med 3 (2 SV, 1 RV) mot 11 (4 A, 3 F, 3 H, 1 V) 
stemmer. 

 
Etter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: 
Bydel Grünerløkka skal arbeide aktivt for å gjøre bydelen til en FairTrade-bydel innen 
tgangen av 2008, i samsvar med bystyrets vedtak 6.12.06, sak 448.  u

 
Bydel Grünerløkka skal servere varer, inklusive kaffe og te, som er FairTrade-merket når 
serveringen skjer i regi av bydelens forvaltning, både i den sentrale bydelsforvaltningen og i 
ndre deler av bydelens virksomhet. a

 
Informasjon om bydelens arbeid med å gjøre Grünerløkka til en FairTrade-bydel, med 
kontaktinformasjon til styringsgruppen og lenker til FairTrade Maxhavelaar Norge, skal 
ubliseres på bydelens internettsider. p

 
Bydelen vil også arbeide aktivt for å formidle informasjon om andre som driver med 
rettferdig handel, men som ikke er knyttet direkte til FairTrade-merket, og behandle disse som 
nevnt i punkt 2. Det avgjørende er om de oppfyller grunnleggende krav til rettferdig handel og 
tiske forsvarlige arbeidsvilkår e

 
Bydelsdirektøren bes arbeide videre med å operasjonalisere de bestemmelsene om etisk 

andel som er fastsatt i kommunens anskaffelsesreglement. h
 

Sak 9 /07    Status og fremtidige utfordringer for tjenester til barn i 
alderen 0-10 år 

 
dministrasjonen omdelte oppdaterte tabeller til side 3, 18 og 19 med tall for 2006. A

 
Sammendrag: 
Bydel Grünerløkka er inne i en utvikling med store demografiske endringer. Andelen eldre 
reduseres raskere enn tidligere antatt samtidig som andelen barn øker. Dette stiller store krav 
til omstilling av tjenestetilbudet for å tilpasse det til den nye befolkningssammensetningen.  
For å sikre god planlegging og riktig prioritering i årene fremover ønsker bydelsdirektøren å 
gjennomgå status og belyse utfordringer bydelen står overfor i årene fremover innenfor alle 
jenester som retter seg mot barn i alderen 0 – 10 år.  t

 
Befolkningsutviklingen viser sterk vekst i de minste aldersgruppene. Dette skyldes i stor grad 
realisering av nye boligprosjekter. Samtidig vil unge familier flytte inn i den etablerte 
boligmassen etter hvert som andelen eldre går ned. I aldersgruppen 6 – 10 år er 
aldersgruppene mer stabile.  
 
Målsettingen om full barnehagedekning gjør at barnehageutbygging er en av hovedsatsingene 
fremover. Bydelen har en barnehagedekning på 74,6% men trenger dekning på 86% for å ha 
full behovsdekning. Dette innebærer etablering av over 900 nye barnehageplasser frem mot 
2010. Det foreligger planer for bygging av flere store barnehager i perioden men foreløpig 



 
viser det seg å ta tid før prosjektene kan realiseres. Etter hvert som de nye prosjektene 
realiseres blir det viktig å jobbe målrettet for å rekruttere kvalifisert personale. 

 5

 
Bydelens skolefritidsordinger har gjennomgående god dekning og brukerne er svært fornøyd 
med tilbudet. Inntektsgradert oppholdsbetaling gjør det mulig for familier med lav inntekt å 
benytte tilbudet. Etter hvert som rammetimetallet øker i skolen må SFO tilbudet tilpasse seg 
en hverdag med kortere åpningstid og strammere prioritering av innholdet. 
 
Helsestasjonstjenesten spiller en viktig rolle i det forebyggende arbeidet i og med at dette er et 
tilbud de aller fleste benytter seg av. Stramme rammebetingelser de siste årene og etablering i 
mindre lokaler har påvirket tilbudet. Etter hvert som barnetallet øker blir det behov for 
styrking av denne tjenesten. Nye lokaler vil etter hvert også være nødvendig. Dette vil kunne 
gi rom for økt gruppetilbud. Økning i psykiske problemer blant barn krever fokus på 
forebyggende arbeid. Det er en utfordring å avstemme innsatsen mellom velfungerende 
familier med friske barn og familier med utstrakt hjelp i en viktig fase i livet.  
 
Det er til sammen 20 barn i alderen 0-10 år med funksjonshemminger som mottar tjenester fra 
bydelen. En del av disse vil i årene fremover ha behov for økt bistand. I den forbindelse vil 
bydelen utrede muligheter for etablering av egne avlastningstilbud i bydelen som kombinerer 
øgnavlastning, helgeavlastning og SFO tilbud for barn med spesielle behov. d

. 
Ergo- og fysioterapitjenesten mottok 288 henvisninger for barn mellom 0 og 10 år i 2005 
hvorav mesteparten var for barn i alderen 0-6 mnd. Fremover blir det viktig å vektlegge tiltak 
rettet mot hele gruppen av barn og unge i bydelen med fokus på fysisk aktivitet og sunnere 
kosthold for på den måten å motvirke overvekt, diabetes og hjerte- og karsykdom på lenger 
ikt. s

 
Når det gjelder barn med spesielle behov ser vi en økning av barn med tunge diagnoser 
(autisme, andre syndromer, spesifikke språkvansker) og sammensatte problemstillinger. 47 
barn var registret og fikk støtteressurser våren 2006. De siste årene har bydelen prioritert 
observasjoner av barn, videre oppfølging av disse sakene og foreldreveiledning, og de 
behovene som har vært meldt fra barnehagene. Siden barn med spesielle behov har prioritet 
ed opptak til barnehage vil ikke bedring barnehagedekningen påvirke behovet. v

 
Bydelen gir et godt tilbud til barn med minoritetsbakgrunn. Det er også etablert eget 
skoleforberedende tilbud. En utfordring fremover vil være å motivere familier med 

inoritetsbakgrunn til i større grad å benytte barnehage som et viktig tilbud for sine barn. m
 
Barnevernet har en økning i antall meldinger. Dette har resultert i økning i antall 
undersøkelser og prosentvis flere saker som ender med vedtak om tiltak. De fleste meldingene 
kommer fra politi, barneverntjenesten, skoler og barnevernsvakten. 84 av 231 frivillige 
hjelpetiltak er knyttet til barn i alderen 0 – 10 år. 20 av 45 barn under omsorg er innenfor 
aldersgruppen. Økningen i antall meldinger skyldes bl.a. økt barnetall, økt kunnskap i 
tjenesteapparatet og befolkningen og bedre samarbeid med andre tjenester. Bydelen vil 
fortsatt ha fokus på tidlig intervensjon og forebyggende tiltak, samt utvikling av lokale tiltak i 

ydelen som et alternativ til kostnadskrevende plasseringer utenfor nærmiljøet. b
 
En samlokalisering av tjenester vil gi unike muligheter for samordning av tilbud og tiltak på 
tvers av fagområder. Et Oppveksthus kan utvikles til en unik ”vannpost” der barn og familier 
møter en felles innstilling hvor deres ressurser står i fokus og hvor offentlige tjenester blir 
nødvendige hjelpere i vanskelige faser til familien igjen kan gå videre på egenhånd. 



 

 6 

Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar fremlagt sak vedr. status og fremtidige utfordringer for tjenester til barn i 
lderen 0-10 år til orientering. a

 
Oppvekst- og kulturkomiteens enstemmige innstilling: 
Oppvekst- og kulturkomiteen hilser initiativet til en gjennomgang av status og utfordringer for 
jenester til barn i velkommen. Komiteen tar skrivet til orientering. t

 
RV’s forslag til vedtak: 
Bydelsdirektøren legger fram ny sak for Oppvekst- og kulturkomiteen og bydelsutvalget som 
også omfatter de områder som merknadene fra OKK tar opp. Det legges også fram et konkret 
orslag til organisering av et ”Oppveksthus”. f

 
Til voteringsorden:   

V trakk sitt forslag til vedtak. R
 
Vedtak: 

ydelsdirektørens forslag/Oppvekst- og kulturkomiteens innstilling enstemmig vedtatt. B
 
Merknad fra A, SV og RV: 
Det stilles spørsmål om hvorfor skrivet er avgrenset til de lovpålagte tjenestene og 
alderssegmentet 0-10 år. Både helse- og sosialtjenesteloven inneholder plikter og rettigheter 
for barn og unge til de 18 år. Skrivet burde også ha inkludert og spesifikt nevnt en del flere 
sårbare grupper mer eksplisitt som for eksempel barn av rusmiddelmisbrukere og psykisk 
yke og barn med atferdsvansker.  s

 
Merknad fra A, H, SV, RV og V: 
De ikke lovpålagte tjenestene er viktige politikkområder og arenaer for barn og unges 
oppvekstvilkår og burde vært omtalt som en av flere premisser i en slik status og 
framskrivning av behov. Tilgang på friområder, park og organisert så vel som uorganisert 

rett og lek er viktige premisser for trygg oppvekst. id
  
Det er ikke vanskelig å forstå at framskrivninger er vanskelig og at prognosene kan bli høyst 
usikre anslag. Men gitt en viss befolkningsframskrivning ville det vært interessant å få 
administrasjonens kommentarer til hvilke ressurser som eventuelt må stilles til disposisjon for 
å få til en tilfredsstillende rekruttering av fagpersonale. På visse områder er tallene veldige 
tydelige, men omfanget i forhold til ressurser blir mindre synlig. Av viktige virkemidler er det 
nevnt få. For å sikre tilstrekkelig rekruttering så kan for eksempel tiltak for å sikre ufaglærte 
muligheter til å utdanne seg til fagpersonale være en mulighet og som kunne vært omtalt i et 
get virkemiddelkapittel.  e

  
orslaget om et eget oppveksthus er en spennende visjon som hilses velkommen.  F

 

Sak 10 /07  Midlertidig barnehage i Sinsenparken 
 
Sammendrag: 
Bydelsutvalget i Bydel Grünerløkka behandlet i møte den 14.10.2004 sak 125/04 
Barnehageplan for full behovsdekning 2005.  Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt 
med merknad om at Kuba (eiendom 228/620) tas ut av planen ettersom tomta ikke egner seg 
il barnehageformål. t

 



 
Bydelsutvalget i Bydel Grünerløkka behandlet i møte den 14.12.2006 sak 121/06 Barnehage i 
Sofienberggata 37 – Sofienbergparken Øst.  Bydelsdirektørens forslag vedtatt med 12 (4 A, 3 

, 3 H, 2 SV) mot 2 (1 RV, 1 V) stemmer. 
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F
 
Bydelsdirektøren ser at det i tillegg til de omtalte prosjektene, må istandsettes flere 
midlertidige barnehageplasser for å klare å imøtekomme en sterk økning i søknadsmengden til 
barnehageplass.  Ved å etablere en midlertidig barnehage i Sinsenparken, vil bydelen kunne 
ilby ca. 100 nye barnehageplasser til barn under 3 år. t

 
Bakgrunn: 
Fra vedtatt budsjett 2007:
Alle a b rn i alderen 1-5 år skal få tilbud om barnehageplass når foresatte ønsker det ved å:  

• organisere tilbudet slik at det er tilpasset brukergruppens behov på en ressurseffektiv 
måte  

• utvikle fleksible tilbud av høy kvalitet  
• utnytte kapasiteten i eksisterende barnehager  
• kartlegge muligheter for utvidelse av eksisterende barnehager, samt i hovedsak 

etablere nye kommunale barnehager  
 

ygging og drift av barnehager er et offentlig ansvar B
 
Det arbeides for å åpne 15 nye barnehageavdelinger i 2007 (en avdeling er 18 barn over 3 år 
ller 12 barn under 3 år.)  e

 
Disse 15 nye barnehageavdelingene er henholdsvis 2 avdelinger i Sinsen barnehage, 9 
avdelinger i Sofienberggata 37 og 4 avdelinger i Christiesgate 38.  Av fremdriftsplaner 
presentert av Omsorgsbygg Oslo KF (som bydelen bestiller nye barnehageplasser av) i januar 
ser vi at realiseringen av disse prosjektene allerede er forskjøvet.  De har meddelt at 2 nye 
avdelinger på Sinsen barnehage vil stå ferdig desember 2007, Christiesgate 38 vil først være 
ferdig rehabilitert til anslagsvis august 2008.  Til Sofienberggata 37 har det blitt fremmet en 
naboklage som ikke er avklart.  Naboklagen kan resultere i at prosjektet ikke blir realisert, 
men bydelsdirektøren (bydelen er ikke part i naboklagen) håper fortsatt at Sofienberggata 37 
blir realisert og at denne kan benyttes som midlertidig barnehage for Christiesgate 38 i 
ehabiliteringsperioden r

 
Fremtidige behov og antall søknader/venteliste til barnehageplass 
Per i dag består søkerlisten av 465 barn uten barnehageplass i Bydel Grünerløkka, hvorav 439 
er under 3 år (dette er barn uten annen plass som bor i vår bydel). I tillegg må det også tas 
hensyn til barn som har barnehageplass og som ikke bor i bydelen, men som skal flytte hit (pr. 
i dag er dette 45 søkere).  Det ble bebudet en endring i barnehageopptaket i forbindelse med 
hovedopptaket, fra trekning til ansiennitet.  Denne endringen blir imidlertid først gjennomført 
fra hovedopptaket i 2008.  Dette har nok gitt at bydelen har mottatt flere søknader om 
barnehageplass før hovedopptaket. 
 
Foreløpig oversikt over ledige plasser fra august 2007 viser at bydelen disponerer anslagsvis 
95 plasser for barn under 3 år og 25 plasser for barn over 3 år. 1

 
Søkermengden har økt dramatisk de siste årene som en naturlig følge av storstilt 
boligutbygging i deler av bydelen. Samtidig med denne utbyggingen har foreldrebetalingen 
gått ned, noe som også påvirker etterspørselen. De fleste som søker barnehageplass ønsker 
heldagsplasser. Bydelen har derfor redusert halvdagstilbudet betraktelig 
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Bydel Grünerløkka er en av de bydelene som har flere barn med barnehageplass som ikke bor 
i bydelen, enn det er barn med adresse i bydelen med plass i andre bydeler. Dette skyldes at 
bydelen er sentrumsnær og derfor interessant for foresatte som bor i bydeler utenfor sentrum. 
Systemet med kjøp og salg av plasser er avviklet, og foresatte kan velge å beholde plassen 
selv om de flytter til andre bydeler. 
 
Bydelen har tilnærmet full barnehagedekning for barn over 3 år. Det er etablert ny 
friluftsbarnehage i tidligere barneparklokaler i Sofienbergparken og det ser ut til at behovet 
or slike alternative barnehagetilbud er ”mettet”.  f

 
Reelt behov basert på barn i barnehage og søkere etter hovedopptaket uten annet tilbud er 
86% (full behovsdekning). Dette tilsier et økt plassbehov for 2007 på 301 plasser. 
Befolkningsfremskrivning til 2010 korrigert for 700 0-åringer (like mange fødsler som i 2005) 
ir et behov på 932 nye plasser (86% dekningsgrad). g

 
Vurdering: 
Ny midlertidig barnehage i Sinsenparken med 8 avdelinger vil båndlegge ca. 5 mål av parkens 
totalt 13 mål.  Forslag til plassering tar i størst mulig grad hensyn til naboer og er plassert 
lengst mulig vekk fra disse og på det laveste sted i parken.  Paviljongene legges slik til at man 
trenger å gjøre minst mulig terrenginngrep. Videre vil man søke å beholde stien som går 

iagonalt gjennom parken i dag. d
 
I utgangspunktet er disse 8 avdelingene tenkt som midlertidig barnehage frem til 
Sofienberggata 37 er etablert som permanent barnehage (anslått på nåværende tidspunkt til 
sensommeren 2008). Dersom Sofienberggata 37 ikke blir realisert, vil den midlertidige 
barnehagen i Sinsenparken bli benyttet som lokaler for barnehagene i Christiesgate 38.  Den 
midlertidige barnehagen i Sinsenparken kan etter dette, dersom søknadsmengden fortsatt er 
økende, bli vurdert benyttet til fortsatt midlertidig i en periode.  Bydelsdirektøren understreker 
dog at det finnes tilstrekkelig planer for barnehageutbygging i de kommende årene, men at 
realisering av disse prosjektene først kommer i 2009-2011, noe som gir at det ikke finnes 

oen planer om å etablere en permanent barnehage i Sinsenparken. n
 
Bydelsdirektøren ser at det å foreslå å midlertidig ta friområde til bruk for barnehageplasser er 
uheldig, men skal målet om full barnehagedekning i bydel Grünerløkka nås i nær fremtid, må 
dette dessverre gjøres.  Det er ikke funnet andre egnede lokaler/tomter for midlertidig 
barnehage.  Bydelsdirektøren mener at denne midlertidige bruken kan anbefales fordi 
friområdet skal tilbakeføres som friområde og uteområdet vil være tilgjengelig for 
nnbyggerne etter barnehagens åpningstid. i

 
Bydelsutvalget er ikke vedtaksinstans for å ta i bruk dette friområdet til midlertidig 
barnehage, dette er tillagt andre organer.  For bydelsdirektøren er det dog et viktig moment i 
den videre behandlingen av denne saken å kunne vise til at saken er fremlagt til uttalelse fra 
ydelsutvalget. b

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget anbefaler å disponere deler av Sinsenparken (se vedlagte kart) som område for 

idlertidig barnehage. m
 
Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnstilling ( 2 A, 1 SV, 1 F): 
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de for midlertidig 
elen. 

dvendigheten av bygging av flere barnehager på Grünerløkka. 

 

sen vekk fra grøntområdet og til krysset 
lagte kart). Dette innebærer også at Båhusveien 

ls er det friområde som er gjengrodd og som ikke benyttes. 

ord for 

la Narr området dersom 
hage kan gi mindre negative effekter for hele Grünerløkkas beboerne 

tørens opprinnelige forslag. H varslet at partiet vil 
 ville stemme for Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnstiling, avhengig av 

 
Ved

V) mot 5 

otering). 
lling endelig vedtatt med 12 (4 A, 3 F, 3 

ydelsutvalget anbefaler å disponere deler av Sinsenparken som område for midlertidig 
barnehage. Eventuell forlengelse utover 2010 må opp til ny politisk behandling i bydelen. 

Bydelsutvalget anbefaler å disponere deler av Sinsenparken som områ
barnehage. Eventuell forlengelse utover 2010 må opp til ny politisk behandling i byd
 
Oppvekst- og kulturkomiteens mindretallsinnstilling ( 1 H, 1 V): 

ydelsutvalget ser nøB
Bydelsutvalget mener imidlertid at dette ikke kan gå på bekostning av etablerte 
parker/grøntarealer.  
 

tbygging av disse arealer vil gi en midlertidig bedring i barnehagesituasjonen, men vil U
samtidig gi redusert tilbud til barnefamilier og andre som i dag benytter parkene. En slik
tbygging vil også skape usikkerhet om tilbakeføring av områdene til park/grøntareale.  u

 
Bydelsutvalget støtter derfor ikke opprettelse av midlertidig barnehage i Sinsenparken. 
 
Teknisk- og miljøkomiteens enstemmige innstilling: 

ydelsutvalget går inn for å flytte parkeringsplasB
Båhusveien/Lørenveien (som vist på ved
midlertidig stenges for gjennomkjøring på nytt. 
 
Tilleggsforslag fra bydelsdirektøren: 

n alternativ løsning er å flytte parkeringsplassen til område 2. Her er delvis anlagt E
parkeringsplass i dag, de
Bydelsutvalget anbefaler at det arbeides videre med dette alternativet.     
 
H’s forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren utrede området rundt Tøyenbadet/Bellevue barnehage til 

tbygging av permanent/midlertidig barnehage. Bydelsutvalget tenker her konkret på u
parkeringsplassen nord for Bellevue/Samisk barnehage, samt krattskog/skogområdet n
Tøyenbadet og øst for Sofienberggaten (oppkjøring til Tøyenbadet). Kart følger vedlagt. 
 

ekundært ber bydelsutvalget bydelsdirektøren utrede hele OS
etablering av en barne
enn etablering av barnehage i Sinsenparken.   
 
Til voteringsorden: 

et ble ikke stemt over bydelsdirekD
subsidiært
utfa t lle av forutgående votering..   

tak: 
1. Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnstilling vedtatt med 9 (4 A, 3 F, 2 S

(3 H, 1 RV, 1 V) stemmer for komiteens mindretallsinnstilling. 
2. Teknisk- og miljøkomiteens innstilling og bydelsdirektørens tilleggsforslag 

enstemmig vedtatt. 
3. H’s forslag vedtatt med 8 (3 F, 3 H, 1 V, leders dobbeltstemme) mot 7 (4 A, 2 SV, 1 

RV) stemmer (etter forutgående prøvev
4. Oppvekst- og kulturkomiteens flertallsinnsti

H, 2 SV) mot 2 (1 RV, 1 V) stemmer. 
 

tter dette er bydelsutvalgets vedtak følgende: E
B



 
  
Bydelsutvalget går rinn for å flytte parkeringsplassen vekk fra grøntområdet og til krysset

åhusveien/Lørenveien (som vist på vedlagte ka
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rt). Dette innebærer også at Båhusveien 

 for 
gt. 

tive effekter for hele Grünerløkkas beboerne 

Sak 11 /07  F  i 
lg for Sofienberghjemmet og Lilleborg 

arai oppnevnes som vara for Henning Solhaug. 

V’s forslag enstemmig vedtatt. 

Sak 12 /07  N i Helse-, sosial- og 

evnes som nytt fast medlem etter Kyrre Lind og med Anne Lene Ruud 
edlem.  

ntasjon driftsstyret Grünerløkka skole 

eim oppnevnes som nytt medlem etter Jens Gustav Iversen.  

Sak 14 /07  R lo 

B
midlertidig stenges for gjennomkjøring på nytt. 
 
En alternativ løsning er å flytte parkeringsplassen til område 2. Her er delvis anlagt 
parkeringsplass i dag, dels er det friområde som er gjengrodd og som ikke benyttes. 
Bydelsutvalget anbefaler at det arbeides videre med dette alternativet.     
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren utrede området rundt Tøyenbadet/Bellevue barnehage til 
utbygging av permanent/midlertidig barnehage. Bydelsutvalget tenker her konkret på 
arkeringsplassen nord for Bellevue/Samisk barnehage, samt krattskog/skogområdet nordp

Tøyenbadet og øst for Sofienberggaten (oppkjøring til Tøyenbadet). Kart følger vedla
 
Sekundert ber bydelsutvalget bydelsdirektøren utrede hele Ola Narr området dersom 
etablering av en barnehage kan gi mindre nega
enn etablering av barnehage i Sinsenparken.   

orslag til oppnevning av nye representanter for SV
Tilsynsutva
sykehjem 

 
V’s forslag til vedtak:  S

Mohammed Al-Sam
 

edtak:  V
S
 

y representasjon for SV 
sysselsettingskomiteen 

 
SV’s forslag til vedtak:  

ore Aasheim oppnT
som varam
 
Vedtak:  
SV’s forslag enstemmig vedtatt. 

Sak 13 /07  Represe
 

V’s forslag til vedtak:  S
Tore Aash
 
Vedtak:  
SV’s forslag enstemmig vedtatt. 

eglement for godtgjøring av folkevalgte verv i Os
kommune - bydelsutvalgenes arbeidsbetingelser 
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glementet er det to alternativer for fast årlig godtgjøring til leder og nestleder i 
te 

t enstemmig bydelsutvalg vedtok at leder og nestleder skal ha fast årlig godtgjøring etter 

 

ing fra 
ervering 

t 

lkohol betraktelig. 
ak  

 og miljøkomiteen anbefaler søknad om bruksendring så fremt tilgjengelighet for 
shemmede ivaretas. Det forutsettes som vilkår for bruksendringen at denne knytter 

H, 

aken fikk flertall grunnet bydelsutvalgets leder sin dobbeltstemme. Vi vil understreke at 
normalt 

a møte i Ungdomsrådet 5. februar 2007 

rotokollen tatt til orientering. 

 

eidi Larssen  
øtesekretær 

I det nye re
bydelsutvalget. Bydelsutvalget kan selv bestemme hvilket alternativ som skal gjelde. På mø
14. september 2006 gikk et enstemmig bydelsutvalg inn for alternativ 1. 
 

edtak:  V
E
alternativ 1 samt at gjeldende godtgjøring for komiteer, tilsynsutvalg og brukerråd 
videreføres. 

 Sak 15 /07  Thorvald Meyers gate 19 - søknad om bruksendr
butikk til butikk med s

 
Sak anket inn av F, H og V fra møte i Teknisk- og miljøkomiteen 6. februar 2007. 
Begrunnelsen for anken ble omdelt på møtet. 
 

eknisk – og miljøkomiteens flertallsinnstilling (2 SV, 1 A, 1 RV): T
Bydelen er tradisjonelt liberal når det gjelder omregulering til serveringssteder, men er sterk
imot en slik omregulering som det her søkes om. Teknisk- og miljøkomiteen ser denne saken 

nne gi en presedens med store konsekvenser. som prinsipielt viktig, og som vil ku
 
Vi ønsker ikke en slik omregulering fordi det vil øke tilgjengelighet til a
Alkohol skaper i dag store rus- og sosiale problemer, som krever snarere mer restriktive tilt
enn liberalisering på dette området. 
 
Teknisk – og miljøkomiteens mindretallsinnstilling (1 F, 1 H, 1 V): 

eknisk-T
bevegelse
seg opp i mot at det drives butikkvirksomhet i lokalene slik det er beskrevet av ansvarlig 
søker.   
 
Vedtak: 
Teknisk- og miljøkomiteens flertallsinnstilling falt med 7 (4 A, 2 SV, 1 RV) mot 8 (3 F, 3 
1 V, leders dobbeltstemme) stemmer for komiteens mindretallsinnstilling. 
 

erknad fra A, SV og RV: M
S
dette flertallet var mulig grunnet forfall fra en SV-representant. Dette innebærer at det 
er et flertall mot denne form for utvidelse av skjenkesteder i bydelen. 
 

Sak 16 /07  Protokoll fr
 

edtak: V
P
 

07Oslo 16.02.20
 
 
H
m
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